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Briefing coronacrisis 28 mei 2020

Voorzitter: de heer R.J.J. van Breemen, 1e plv raadsvoorzitter. 

Aanwezig zijn de leden: de heren B.C.S. Bahlmann, F.M.T. Barth, R.J.J. van Breemen, H. Chaaby 
en M.A. Hachhouch, mevrouw E.W.H. Hamann, de heren A.C. van Houwelingen, E.A. Koçak en 
G.J. van der Lee, de dames A. Mager en M.J. Molengraaf-Vullers, de heren H.J. van Mourik, L.A. 
Onvlee en J.C. Oostrum, de dames J. van Oversteeg en L.P.W. Pellikaan, de heren J.M. 
Roeland, N. van Santen en P.C.J. Schefferlie, mevrouw D. Stevens, de heren I. Tekir, C.J.J. 
Wientjes en C. van Willigen en mevrouw I. Zwaan. 

Griffier: de heer H. Sepers. 

Tevens aanwezig: mevrouw R.W.J. Melissant-Briene (burgemeester) en de wethouders de 
heren R.P. van Doesburg, J.P. van der Geest, E.C.M. Kraaijeveld en D. van Zanten, alsmede 
de gemeentesecretaris mevrouw C.E. Bos.

Afwezig mevrouw A.P. van Maaren. 

(Onverstaanbaarheid door een soms haperende verbinding of echo is met […] aangegeven)

De voorzitter: Ik open deze vergadering (22.25 uur). 
Dames en heren, welkom op deze tweede officiële coronabriefing vanuit de raadzaal. Met 
de burgemeester heb ik afgesproken dat zij de aftrap zal geven voor deze briefing met een 
aantal punten die op haar portefeuille betrekking hebben en dat vervolgens de vragen die 
van tevoren zijn gesteld en de mededelingen die de wethouders nu hebben, zullen worden 
geclusterd in overzichtelijke blokjes per wethouder. Als u vragen heeft over een bepaalde 
portefeuille, verzoek ik u die te stellen bij het desbetreffende blokje. 
Het woord is aan de burgemeester.

De burgemeester: Dank u wel, voorzitter. Fijn om u allen weer enigszins te kunnen 
bijpraten. Er valt heel veel te vertellen, maar we zullen ons om des tijds wille enigszins 
moeten beperken. Vragen staat echter vrij en weet dat wij nu, of later, altijd klaar staan 
om die te beantwoorden. 
Ten opzichte van de vorige briefing verkeren wij nu in een beduidend betere situatie. 
Langzamerhand zien we de cijfers over ziekenhuis- en IC-opnames, de besmettingscijfers 
en de sterftecijfers dalen. Sinds 11 mei is dan ook sprake van een stapsgewijze 
versoepeling van de maatregelen. Van een uitbraakfase zijn we overgegaan naar een 
overgangsfase. Ik wil overigens wel even in herinnering roepen dat we nog steeds in 
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GRIP-4 zitten, wat betekent dat de landelijke maatregelen vanuit de regio worden vertaald 
over ook onze gemeente. We zijn in afwachting van een landelijke noodwet.
Zoals gezegd: de maatregelen worden stap voor stap versoepeld. We stappen af van 
zoveel mogelijk dingen alleen doen naar ietsje meer samen en van ‘blijf thuis’ naar 
‘vermijd de drukte en houd afstand’. Het doet me deugd te constateren dat de meeste 
Gorcumers zich goed aan de maatregelen houden. Daar ben ik heel blij mee en ik ben ook 
trots op onze Gorcumers, want het valt niet mee om maar thuis te zitten en veel zaken los 
te moeten laten. Vergeet ook niet de mensen die bijvoorbeeld hun geliefden in 
verpleeghuizen niet meer konden bezoeken; ook in dat opzicht zien we langzamerhand 
een versoepeling. Met die versoepeling zien we ook een enorme druk ontstaan op de 
openbare ruimte. In mijn laatste column heb ik aangegeven dat in die openbare ruimte 
verschillende belangen gelden: van voetgangers, wandelaars, spelende kinderen, fietsers, 
winkelende inwoners, rustzoekers, brandweer, politie, ambulance, extra terrasruimte. Met 
elkaar zullen we moeten bekijken hoe we die schaarse ruimte op een goede manier kunnen 
verdelen en daarbij zullen we ook denken in maatwerkoplossingen. Zo geven we die 
anderhalvemetersamenleving steeds meer vorm. 
Zoals iedereen wel weet, gaan we vanaf 1 juni ook een heel andere testfase in. In principe 
kan iedereen met milde klachten zich dan laten testen. Daarvoor kan men een landelijk 
nummer bellen, waarna men voor wat betreft onze regio terechtkomt op het Oranjepark 
in Dordrecht, waar inmiddels drie teststraten zijn gemaakt. Hoeveel mensen zich zullen 
melden is nu natuurlijk nog wat onzeker, maar er is een capaciteit van 400 per dag en die 
kan vrij snel worden opgeschaald. Vanmiddag heb ik gehoord dat gekeken zal worden of 
naast Dordrecht ook een locatie beschikbaar kan komen in de Hoeksche Waard of de 
Alblasserwaard. Daarbij zei de voorzitter dat het, in verband met de landelijke spreiding 
van testlocaties, en omdat er ook op Goeree-Overflakkee een testlocatie zal komen, in de 
lijn der verwachtingen ligt dat er ook een testlocatie in de Alblasserwaard, dus in onze 
buurt, gezocht zal worden. 
Op regioniveau zijn we volop bezig met het opstellen van een verantwoordingsdocument. 
In GRIP-4 zijn behoorlijk ingrijpende maatregelen getroffen voor de inwoners en het is 
goed daarover verantwoording af te leggen aan de raad. Dat gebeurt door de voorzitter 
van de veiligheidsregio, die ook de maatregelen neemt en de noodverordening vaststelt. 
Het zal een interactief verantwoordingsdocument worden en als eenmaal de noodwet op 
landelijk niveau in werking is getreden, zal ook driewekelijks een verantwoording jegens 
de gemeenteraad plaatsvinden. 
Op verschillende plekken zien we dat de crisis langzamerhand behoorlijk wordt ingebed 
in onze manier van werken. Als gevolg daarvan zijn we op een aantal fronten ook wat 
afgeschaald. Zo is het gemeentelijk beleidsteam, dat aanvankelijk iedere dag bijeenkwam, 
eerst naar vijf dagen gegaan en vergadert nu drie keer per week. Zo zie je op meer plekken 
dat de boel zich allengs wat stabiliseert. Het voorstel is dan ook om de nieuwsbrief die in 
het kader van de coronacrisis wordt verspreid en nu nog wekelijks verschijnt, een keer in 
de twee weken uit te brengen.
Het Pinksterweekend komt eraan en ik heb alle vertrouwen in de Gorcumers en de 
bezoekers van Gorinchem dat het ook nu weer in goede banen zal worden geleid en dat 
we ons met elkaar zullen houden aan de gestelde regels. Tegelijkertijd zijn we vanuit de 
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operationele diensten wel waakzaam. Ik roep alle inwoners via u dan ook op zich aan de 
regels te houden, niet alleen in hun eigen belang, maar ook in dat van hun geliefden.

De voorzitter: Dank u wel. In de chat tref ik geen vragen aan voor de burgemeester. Dan 
is nu het woord aan wethouder Van der Geest.

Wethouder Van der Geest: Dank u wel, voorzitter. Zoals u inmiddels van mij gewend 
bent, zal ik het per portefeuilleblokje doen en ik zal proberen daarin ook zoveel mogelijk 
de vragen van de SP mee te nemen, waarvan eerder is toegezegd dat die vandaag 
mondeling zouden worden beantwoord. 
Allereerst de vraag van de SP om parkeren voorlopig gratis te maken. Laat ik om te 
beginnen zeggen dat parkeren natuurlijk nooit gratis is en dat uiteindelijk altijd iemand 
het zal moeten betalen. Het lastige met parkeren in de huidige situatie is dat we geen te 
grote drukte willen in onze binnenstad, want mensen moeten veilig hun lokale 
boodschappen kunnen doen en mogen vanaf maandag gelukkig ook de terrassen op. Los 
nog even van de forse financiële impact die het voor onze eigen gemeente zou hebben, 
zien wij gratis parkeren niet als een maatregel die we nu zouden moeten nemen, omdat 
we sowieso willen dat mensen op de fiets komen, maar ook dat het verkeer gedoseerd 
naar onze stad komt, zodat iedereen de drukte een beetje kan mijden. 
Vraag was ook of we de parkeervergunningen tijdelijk kunnen opschorten, of gratis 
maken. Bij een onderneming zou dat kunnen. Het gaat nu over maximaal twee 
parkeervergunningen per onderneming à € 37,50 per stuk per maand. Wij hebben daar niet 
voor gekozen, omdat het een relatief kleine bijdrage is.
Door de SP is voorts een vraag gesteld over het OV in relatie tot het zorgpersoneel. Het 
OV is juist in die anderhalvemetersamenleving – maar ik weet niet of ik dat woord na 
vandaag nog wel mag gebruiken van het Sociaal en Cultureel Planbureau; ik zie de 
voorzitter ‘nee’ schudden, dus dat zal ik niet meer zeggen – bedoeld om de vitale 
beroepen, zoals de zorg, met het OV te kunnen laten reizen. Ook daar zal de komende tijd 
nog aandacht voor zijn. 
Vervolgens waren er wat vragen, ook van de SP, over veilig wandelen. Dat ging onder 
andere over het instellen van eenrichtingverkeer op de stadswallen. Wij hebben daar niet 
voor gekozen. Zoals u heeft kunnen zien, heeft nota bene onze eigen burgemeester met 
een mal op de grond de anderhalve meter aangegeven. Dat gaat in de praktijk best goed. 
Mensen stappen in de berm om ruimte voor elkaar te maken en ik zie ook in de 
winkelstraten en in de winkelcentra, niet alleen in de binnenstad, maar ook elders, mensen 
om elkaar heen dansen om die anderhalve meter te kunnen handhaven. Dat gaat gewoon 
prima. Wat we wel nog gaan doen, is wat we in het Piazza al kunnen zien, namelijk pijlen 
op de grond zetten met een lijn in het midden, zodat er een soort weg met twee kanten 
ontstaat. Dat werkt enorm. Het is niet afdwingbaar en niet handhaafbaar, maar de sociale 
controle werkt goed. Vanaf het weekend gaan we dit doen in de binnenstad, want met het 
opengaan van de terrassen en de horeca gaat de druk toenemen. 
Ik ga verder met de portefeuille economie, en daarbij pak ik ook even de vragen met 
betrekking tot de heffingen van de SP mee. De fractie vroeg onder andere of de 
invorderingstrajecten ook onder de regeling voor uitstel van betaling vallen. Dat is 
inderdaad het geval. Verder heeft de raad zojuist besloten de terrashuur kwijt te schelden 
voor de ondernemers. Daarmee is volgens mij tegemoetgekomen aan de wens van de SP 
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om kwijtschelding voor gemeentelijke heffingen te verlenen. De SP heeft ook nog 
gevraagd of wij bereid zijn tot verder uitstel van betalingen te komen. Daartoe zijn wij 
altijd bereid en dat zullen we de komende tijd ook overwegen. 
Voorts is gevraagd of ik nog met de staatssecretaris in gesprek wil over kwijtschelding 
van een of meer belastingen. Ik geloof niet dat ik de aangewezen persoon ben om te 
proberen de staatssecretaris hiervan te overtuigen, maar dat zullen alle lobbyclubs 
landelijk wel doen. Ik zie wel dat het Rijk al enorm veel compenserende maatregelen 
neemt, maar dat zijn vooral specifieke maatregelen en geen generieke die zien op 
belastingen of heffingen. 
De SP had ook wat vragen over de weekmarkt. Zoals bekend, is de weekmarkt op 30 maart 
afgeschaald naar tien food-kramen, om het in goed Nederlands te zeggen. Daarna heeft 
de noodverordening het niet meer toegestaan om een grote markt in Gorinchem te 
organiseren en op 6, 13, 20 en 27 april is de markt op maandag geannuleerd. Vanaf 29 april 
is het weer georganiseerd, op 4 mei waren de food-kramen weer welkom en vanaf 11 mei 
zijn we weer gewoon op volle bezetting bezig. Daarvoor verdienen de marktkooplui echt 
een compliment, maar ook onze ambtenaren, die onder stoom en kokend water, zoals dat 
zo netjes heet, de markt helemaal opnieuw hebben ingericht om er veilig inkopen te 
kunnen doen. Het is goed daarbij te vermelden dat ook de heffing van marktgelden 
tijdelijk is uitgesteld. 
Bij dit blokje past ook de oproep die de VVD schriftelijk heeft gedaan om de terrassen 
tijdelijk te verruimen. Wij hebben de horeca gevraagd met één plan te komen voor alle 
terrassen, in nauwe samenwerking met ons, als gemeente, en met de winkeliers van Hartje 
Gorkum. Het gaat ons gewoon lukken om maandag 1 juni om 12 uur die terrassen open 
te stellen. Daarbij hebben wij natuurlijk naar maatwerk gekeken en met de hulpdiensten 
overlegd. Wij hebben niet elke wens helemaal kunnen honoreren, maar het overgrote deel 
hebben we met elkaar goed kunnen regelen en ik heb er ook vertrouwen in dat we dat 
samen goed kunnen oppakken. Er zullen nog wat knelpunten komen, maar we hebben 
afgesproken dat we ook die samen zo snel mogelijk zullen oplossen. Daarbij is de oproep 
van de VVD natuurlijk meegenomen. Ik hoop dat ook u er maandag van kunt gaan 
genieten. 
Dit was het blokje economie en als er niks in de chat zit, vervolg ik met het blokje sport. 
Tijdens de sessie vorige week zijn er vanuit de raad wat vragen gekomen over hoe het nu 
gaat met de verenigingen en met bijvoorbeeld de Stichting Gorinchemse 
Sportaccommodaties. Het Caribabad gaat gelukkig vanaf dinsdag 2 juni weer open, maar 
men heeft wel een forse klap gehad met drie sporthallen die dicht zijn gegaan en het 
zwembad dat gesloten is. Die kosten zijn door blijven lopen, zij het waar het kon wel 
beperkt, bijvoorbeeld door de temperatuur van het water wat terug te schroeven en het 
personeel in de NOW-regeling te zetten. Die regeling is overigens wel even een 
spannende, omdat deze week bekend is gemaakt dat, wanneer een instelling een bijdrage 
van een gemeentelijke of andere overheid krijgt, dat gekort kan worden op de NOW. Het 
is nog even afwachten hoe dit precies uitvalt voor SGS. SGS krijgt natuurlijk de panden 
van ons om niet en het zou zomaar kunnen dat die bijdrage naar beneden gaat. Ik zeg er 
overigens bij dat de directie en de Raad van toezicht van SGS er zelf bovenop zitten. 
De verenigingen hebben natuurlijk allemaal de uitkering van 4.000 euro kunnen 
aanvragen. Daarnaast is er een Rijksregeling en een noodfonds gekomen van 110 miljoen 



-5-

euro voor de huren die gecompenseerd worden voor de maanden maart t/m mei van alle 
(sport)verenigingen die een accommodatie niet huren, maar zelf gedeeltelijk of helemaal 
in bezit hebben. Dat geldt in Gorinchem bijvoorbeeld voor de vereniging Overwaard. In 
contact met de verenigingen zien we dat de sponsorinkomsten en de contributies gelukkig 
gewoon doorlopen. De barinkomsten worden wel gemist, maar als het allemaal goed gaat, 
mag de bar bij de verenigingen per 1 juli weer open. Ook de sportscholen mogen per 1 
juli weer open, en dat is ook heel fijn. Of dat ook voor de binnensporten geldt, is me nog 
niet helemaal duidelijk, dus dat zullen we moeten afwachten. Uit het contact dat wij 
hebben met de verenigingen weten we dat er momenteel geen acute financiële problemen 
zijn, maar dat er wel zorgen zijn over wegvallende sponsorinkomsten op langere termijn, 
en die zorgen deel ik. Wat dat betreft zullen we met z’n allen de vinger aan de pols moeten 
houden, en dat doen we ook. 

De voorzitter: De heer Oostrum wil een vraag stellen over enkele binnensporten.

De heer Oostrum: [….]

Wethouder Van der Geest: Volgens mij zijn dit geen zaken die wij lokaal kunnen 
besluiten, maar daarvoor kijk ik even naar de burgemeester.

De burgemeester: Nee, dat zijn zaken die op landelijk niveau besproken worden tussen 
de verschillende departementen, waarbij ook het Veiligheidsberaad betrokken wordt. 
Zoals bekend, zitten we in een overgangsfase, waarin we stapsgewijs toe gaan naar een 
versoepeling van maatregelen. Bij de afweging van wat wel en niet open moet wordt eerst 
begonnen met de medische kant. Dat gebeurt door het OMT, het Outbreak Management 
Team. Vervolgens wordt gekeken naar de sociaaleconomische impact van een en ander, 
dan naar de ‘dwarsdoorsnijdendheid’, zoals dat zo mooi heet, waarbij wordt nagegaan 
welke impact het heeft op het openbaar vervoer, op de publieke ruimte – of het niet te 
druk wordt in die openbare ruimte – en welke impact het heeft op de handhaafbaarheid. 
Daarna wordt nog gekeken naar de overige factoren: “wat zijn de ontwikkelingen in de 
buurlanden?”, naar de uitvoerbaarheid en ook de communiceerbaarheid, want soms kun 
je wel heel subtiel wijzigingen aanbrengen, maar als niemand het meer snapt is dat ook 
niet handig. Dat met elkaar maakt welke stap wanneer wordt gezet. Er is heel bewust voor 
gekozen om eerst de buitensporten open te stellen alvorens naar de binnensporten te 
kijken. Tegelijkertijd wordt in het Veiligheidsberaad, dat ook adviserend werkt richting 
de minister-president, opgemerkt dat er ook wel dingen in dat stapsgewijs vrijgeven zitten 
die wat lastig verklaarbaar zijn. Zo mogen bijvoorbeeld binnensportaccommodaties niet 
open, maar zwembaden wel. Grosso modo is dit het stappenplan: eerst de buitensporten, 
daarna de binnensporten. Discussie over onderdelen zul je altijd houden, zeker in de fase 
waar we nu in zitten: bij stapsgewijs openen wordt het soms lastiger om zaken uit te 
leggen. 

De voorzitter: De heer Van der Lee heeft een vraag over de verkeersdrukte Buiten de 
Waterpoort.

De heer Van der Lee: […] 
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Wethouder Van der Geest: Ik heb niet echt een vraag gehoord, zodat ik me afvraag of 
ik hierop moet reageren.

De heer Van der Lee: Nee, het was meer een statement.

Wethouder Van der Geest: Dan nemen we die mee, voorzitter. 

De voorzitter: Mevrouw Stevens van de SP.

Mevrouw Stevens: Dank u wel, voorzitter. Ik wil een opmerking maken over de vragen 
die wij als fractie hebben gesteld. Ik heb heel erg het gevoel dat die vragen gewoon te laat 
beantwoord zijn. We zijn nu ruim een maand verder en daardoor zijn bepaalde vragen nu 
niet relevant meer. Het lijkt nu net alsof wij als SP een beetje achter de feiten aanlopen en 
niet naar het nieuws hebben gekeken. Het voelt gewoon als mosterd na de maaltijd. Ik 
verzoek de wethouder om, wanneer er vragen worden gesteld, goed na te gaan wanneer 
wat belangrijk is. We kunnen niet altijd wachten op een volgende briefing, want dan kun 
je erachter komen dat bepaalde dingen niet meer relevant zijn.

De voorzitter: In de agendacommissie is afgesproken dat vragen die gesteld zijn en een 
relatie hebben met corona, in deze sessie beantwoord zouden worden, maar dat wil 
natuurlijk niet zeggen dat er niet een bepaalde prioritering in acht genomen kan worden. 
Met de actualiteit zal volgens mij ook rekening gehouden moeten worden. Het kan soms 
lastig in te schatten zijn, maar het hele college heeft het nu gehoord en we nemen het mee, 
zullen we maar zeggen. 

Wethouder Van der Geest: Ik heb zeker niet de indruk willen wekken dat de SP achter 
de feiten aanloopt. Sommige vragen zijn gewoon ook al meegenomen in de uitwerking 
van de afgelopen tijd. Daarmee liep u soms zelfs een beetje vooruit. 
Zelf heb ik ook nog wat informatie voor de raad. In de vorige briefing hebben we het ook 
gehad over Waardlanden en de situatie daar. De schatting van de toename van het 
restafval is nog steeds zo’n +10%. Er worden nog steeds extra rondes gereden, maar de 
verwachting is wel dat, als de kinderen weer naar school gaan en mensen weer echt thuis 
aan het werk kunnen, of misschien zelfs wel een beetje naar kantoor, het terug gaat lopen. 
Wel zien we nog steeds een grotere drukte op de afvalbrengstations dan normaal, al loopt 
het inmiddels gelukkig wel iets terug. Verder zal het u niet zijn ontgaan dat het aanbieden 
van grof huishoudelijk afval en de bijplaatsingen de laatste tijd heel fors zijn, een 
veelvoud van normaal, wat ook ontzettend veel inzet vanuit Waardlanden kost en leidt tot 
heel veel irritatie van inwoners zelf. Ook de prullenbakken zitten nog steeds wat voller, 
omdat de mensen veel frisse neuzen hebben gehaald. Vandaag kwam het bericht dat 
Frankrijk waarschijnlijk weer toeristen gaat toelaten, dus misschien dat er wat mensen op 
vakantie gaan deze zomer. De onzekerheid of mensen met vakantie kunnen zit er nog 
steeds in. Zo niet, dan zullen ze ook weer gaan klussen en hun tuinen uitruimen. Dus de 
drukte bij Waardlanden zal, zoals het er nu uitziet, ook dit jaar wel een stijging houden. 
Rest nog één vraag van de SP over mortuaria en begraafplaatsen. In de landelijke media 
was er wat rumoer over de vraag of er wel voldoende capaciteit zou zijn, ook in verband 
met de reisrestricties van andere landen. Wij hebben dat gemonitord en we hebben in die 
periode ook met begrafenisondernemers in contact gestaan. Gelukkig zijn er geen 
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problemen geweest, ook niet over de vraag of er wel of niet voldoende plekken zouden 
zijn bij ons. Van de regio weet ik het niet, maar bij ons in ieder geval niet. 
Hiermee heb ik volgens mij alle vragen en blokjes gehad. 

De voorzitter: Oké. Ik zie ook niemand in de chat, zodat we door kunnen naar wethouder 
Kraaijeveld.

Wethouder Kraaijeveld: Dank u wel, voorzitter. Vanuit het sociaal domein, om het zo 
maar even te noemen, duid ik heel veel dingen gewoon positief. Als ik zie hoe de 
zorginstellingen in deze moeilijke fase heel snel hun verantwoordelijkheid hebben 
genomen, in een mooie afstemming, waaraan ook de burgemeester net refereerde, met 
crisistafels et cetera, met zorginstellingen die soms al vooruitliepen op wat landelijk werd 
vastgesteld, vanuit de goeie gedachte om meteen stappen te zetten, en ook nu weer in het 
versoepelen, om goed na te denken over de vraag hoe we bezoek weer goed gaan 
organiseren, en zelfs dat we pilots mogen zijn voor het landelijke, dan zijn dat volgens 
mij hele mooie stappen, en dan krijg je ook wel terug dat de onderlinge netwerken die wij 
in onze regio hebben gebouwd de afgelopen jaren in die zin ook wel heel positief voor 
ons werken. Dat vind ik ook wel voor Avres. Ik ben ontzettend trots hoe de hele club daar 
in staat is geweest om in zo’n kort tijdsbestek dit zo neer te zetten.
Door de SP is gevraagd hoe lang doorlooptijden nu lopen. Nou, als het landelijk 
bijvoorbeeld zo’n 18 kalenderdagen is, zitten wij onder de 15 kalenderdagen met 
bijvoorbeeld uitbetalingen of de behandeling van aanvragen. En het stond ook al erg snel 
in vergelijking met het landelijke beeld. In die zin hebben inwoners, mensen die het nodig 
hadden, ons bij Avres echt snel weten te vinden, ook qua informatie. Wat je nu ziet, is dat 
het wel een afvlakking geeft. Volgens de laatste cijfers, van 27 mei, zijn er inmiddels 1865 
zaken behandeld, dus TOZO en met de kapitaalkant. Er zijn dus in korte tijd gewoon veel 
zaken behandeld, maar nu zie je dat wel afvlakken. We horen inmiddels ook van ZZP’ers, 
die weer perspectief zien en met dank voor de verkregen bijstand weer zelf aan de slag 
gaan. Dat soort kleine lichtpuntjes zien we ook. Na TOZO-1, zoals ik het maar even noem, 
gaan we nu naar TOZO-2, een tweede steunmaatregel voor een aantal maanden, waar nu 
ook de partnertoets bij komt kijken. In het verloop van de landelijke maatregelen zie je 
dus ook dat dat mee-ademt met de ontwikkeling die dat vraagt en dat er ook van geleerd 
wordt van: hoe kunnen dingen eventueel nog scherper, beter? 
Dezelfde trots heb ik voor de Dienst Gezondheid & Jeugd, in het dagelijks bestuur 
waarvan ik, zoals u weet, mag plaatsnemen. Vanuit de Jeugdgezondheidszorg, een 
nieuwe partij voor onze regio, is meteen bijgesprongen. Je ziet dat ze met z’n allen de 
schouders eronder hebben gezet om er het beste van te maken. Dat is gewoon ontzettend 
positief. Ik denk ook dat de inwoners die dat nodig hebben dat ook goed weten te vinden, 
in dit geval ook de professionals. En waar we denken dat het nog wel ietsje scherper kan 
– het was bijvoorbeeld niet helemaal helder dat ook de mantelzorgers door de teststraat 
zouden kunnen –, acteren we ook meteen. Dit even voor het algemene beeld. 
Natuurlijk zijn er wel zorgen. De bijstand neemt toe; dat was ook een vraag van de SP. In 
deze periode vorig jaar waren er 198 mensen die een bijstandsaanvraag deden, nu zijn dat 
er 280. Dat is natuurlijk een forse stijging, maar toch wel iets anders dan je in sommige 
andere regio’s ziet. Ook in onze arbeidsmarktregio zijn we kennelijk in staat om elkaar 
goed te helpen. We hebben ook het idee dat de mensen die die bijstand echt nodig hebben 
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ons ook benaderen. We hebben minimaal het idee dat er sprake is van een fraudegeval. 
Dat we zaken moeten afwijzen heeft vaak te maken met het feit dat onvoldoende aan de 
urentoets wordt voldaan, dus echt vanuit de techniek. Het zijn natuurlijk allemaal schaarse 
middelen en gemeenschapsgeld, dus het is mooi dat het op die manier nu z’n verloop 
kent. 
Ik zal nu iets concreter inzoomen op de vragen, en dan begin ik met de vragen die 
betrekking hadden op armoede-uitsluiting. Doen we dat nu intensiever?, is eigenlijk de 
hoofdlijn van de vragen. Nee, wij blijven gewoon die inzet plegen. Aan de ene kant 
hebben we de minimaregeling, die intact blijft, aan de andere kant hebben we de 
zorginstellingen duidelijk aangegeven dat wij de VNG-lijn hanteren, d.w.z. dat we de zorg 
door blijven betalen, waarbij we accepteren dat soms geen resultaten worden geboekt. Zo 
geven we ook zekerheid aan mensen die een baan hebben, ook vanuit de landelijke 
richtlijn natuurlijk, waarmee ondernemers die personeel hebben voor een deel worden 
bijgestaan. Mooi is ook dat ontzettend veel vrijwilligers bijspringen bij onze eigen 
voedselbank die niet 70+ zijn, of zichzelf in een soort risicocategorie voelen. Daar wordt 
ook snel de verbinding tussen Avres en bijvoorbeeld de voedselbank gevonden, zodat 
mensen in ieder geval te eten hebben. Dus zelfs op dat niveau weet men elkaar te vinden. 
Welke maatregelen nemen wij nu als gemeente versus de landelijke? Ik denk dat de heer 
Van der Geest daarover al heel veel heeft verteld. We doen al echt veel wat binnen onze 
mogelijkheden ligt. Het gaat over parkeervergunningen en dat soort dingen en over 
huurders van gemeentelijk vastgoed en sportverenigingen. Dus ik denk dat daarover al 
veel aan u gemeld is. 
Dan de flexkrachten. Ik heb al iets gezegd over de doorlooptijd. Landelijk is nog niet 
vastgesteld hoe dat met flexwerkers, want daar wringt de schoen, precies vormgegeven 
moet worden. De Tweede Kamer heeft wel duidelijk aangegeven dat ze daar een 
oplossing in willen zien. Alleen, dat vraagt echt nog even nadere uitwerking, maar vanuit 
Avres zijn we al aan het voorsorteren, ook met het UWV, want het is even de vraag waar 
dat soort regelingen landen, om daarvoor gesteld te staan, mocht dat komen.
Als het gaat over een eigen gemeentelijke regeling: onze eigen gemeentelijke regeling zit 
bij Avres. Op die manier proberen we dat ook in samenhang voor alle inwoners in dit 
gebied op een goede manier neer te zetten. 
De steun voor dak- en thuislozen is ook een thema dat landelijk in beeld is. Gevraagd is 
welke afspraken het college in Gorinchem wil implementeren. In de Wet verlenging 
tijdelijke huurcontracten is geen taak voor de gemeente in dezen belegd. Wel hebben we 
hierover inmiddels iets op onze website opgenomen, zodat ook dat gewoon bekend is bij 
onze inwoners. Als het gaat om eventuele afspraken met marktpartijen en controleren en 
handhaven, daar is in de wet in voorzien dat huurders in bezwaar kunnen gaan bij de 
rechter. In z’n algemeenheid hebben we over dak- en thuislozen goed contact met onze 
centrumgemeente Dordrecht, die ook een rondje heeft gemaakt langs alle gemeenten, van: 
mocht de nood aan de man zijn, heeft u dan ook mogelijkheden om dak- en thuislozen op 
een bepaalde manier op te vangen? Als college kijken wij daar constructief in mee. U 
weet dat het Postiljonhotel daar behulpzaam in is geweest en ook in Dordrecht zelf 
worden daarin nog extra locaties beoogd. Dat gaat allemaal volgens de richtlijnen. Er 
wordt ook goed gekeken of iemand last heeft van corona. Zo ja, dan kan meteen naar 
medische zorg doorgeschakeld worden. Er is bijvoorbeeld ook een aparte opvangruimte 
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voor. Zo is iedereen goed bezig. Ook vanuit het Leger des Heils kun je die toeleiding naar 
medische zorg krijgen. Op die manier zijn we ook in contact met politie, Wmo-loket en 
sociaal team, om goed de dak- en thuislozen in beeld te hebben en aan te geven waar ze 
terecht kunnen. 
Ik hoop dat hiermee de vragen in z’n algemeenheid voldoende zijn beantwoord. 

De voorzitter: Dank u wel. Het woord is aan de heer Van Mourik met een vraag over 
senioren thuis.

De heer Van Mourik: Ja, dank u voorzitter. Mensen zitten nu al een maand of drie thuis, 
met behoorlijk wat angst. De zorg komt inmiddels weer een beetje op gang, maar mensen 
hebben zelfs zoveel angst dat ze die liever niet willen. Van een collega in de thuiszorg en 
mensen die voor de Wmo in de huishoudelijke hulp zitten heb ik gehoord dat ook zij niet 
zozeer gewenst zijn. Ik begrijp dat wel, maar is daar ook een terugkoppeling van, of zou 
u daarover in de komende periode eens even over na willen denken? De mensen hebben 
zich nu een beetje afgeschermd van alles wat ze aan zorg hebben en als daar verder geen 
terugkoppeling over is, dan zien we op termijn mensen ergens uit hun cocon 
terechtkomen. 

De voorzitter: Dank u wel. Wethouder Kraaijeveld.

Wethouder Kraaijeveld: Een terechte vraag. Er zijn inderdaad mensen die in een 
moeilijke situatie zitten en daarmee ook in een eenzaamheidssituatie, die moeten zwaaien 
vanaf een balkon, enz. Ik heb al aangegeven dat nu naar mogelijkheden wordt gezocht 
om toch op een veilige manier wat meer in contact te kunnen komen, want veel senioren 
blijven natuurlijk in een kwetsbare categorie zitten. Op die manier worden daarvoor zo 
goed mogelijk oplossingen bedacht. In Gorinchem hebben we een Compaan, een soort 
tablet voor senioren, die voor hen goed te hanteren is en waar we nu ineens hele positieve 
ervaringen mee hebben. 75+’ers kunnen zo op een prettige manier met elkaar contact 
hebben. Ik herken het beeld dat de heer Van Mourik schetste. Ik heb zelf inmiddels een 
aantal mantelzorgers mogen bellen en ook hier in de organisatie hebben verschillende 
mensen dat gedaan. We hebben tientallen mensen gesproken, en dan hoor je die 
eenzaamheid terug. Je hoort ook dat huishoudelijke hulpen het soms ook moeilijk vinden 
om toch te gaan schoonmaken, omdat ze bang zijn dat ze misschien corona overbrengen. 
Dat zijn hele logische, menselijke reacties, die er echter wel toe kunnen leiden dat mensen 
het soms erg moeilijk kunnen hebben. Daarom is het zo goed dat er allerlei mooie 
initiatieven zijn. Er wordt gitaar gespeeld voor verzorgingstehuizen, enz., en op die 
manier doen we er in de stad alles aan om zo goed mogelijk door deze moeilijke periode 
te komen.

De voorzitter: Dank u wel. Dan is het woord aan mevrouw Van Oversteeg over 
werkloosheidscijfers.

Mevrouw Van Oversteeg: Dank u wel, voorzitter. Intussen heb ik nog een vraag 
bedacht, dus als u het goed vindt, stel ik die er meteen achteraan.

De voorzitter: Zeker.
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Mevrouw Van Oversteeg: De eerste vraag, over de werkloosheidscijfers, is of u iets kunt 
vertellen over de verandering in die cijfers, vanaf het begin van de coronacrisis tot nu, in 
Gorinchem en in de regio. Mijn tweede vraag luidt of wij al een beeld hebben van onze 
partners van de impact van de uitgestelde zorg. 

Wethouder Kraaijeveld: Zou die laatste vraag misschien nog iets meer duiding kunnen 
krijgen, uitgestelde zorg? 

Mevrouw Van Oversteeg: Het vermoeden, eigenlijk de aanname, bestaat dat door de 
coronacrisis een flink aantal mensen niet behandeld wordt, of niet naar de arts gaat, voor 
klachten of aandoeningen en dat daardoor een aanwas ontstaat aan zorg die niet tijdig is 
verleend, enerzijds zorg die al had moeten plaatsvinden, anderzijds dat mensen misschien 
zieker zijn geworden. Dat kan een flinke aanwas aan patiënten opleveren. Is dat al in 
beeld en, zo ja, hebben we dan ook al een beeld van de impact daarvan?

De voorzitter: Wethouder Kraaijeveld.

Wethouder Kraaijeveld: Beide vragen zijn nogal specifiek. Daarom stel ik voor daarop 
in een later stadium terug te komen, eventueel schriftelijk, maar we willen proberen dat 
zoveel mogelijk mondeling te doen. Maar hier moeten we echt even wat over nagaan. Als 
het gaat over werkloosheidscijfers, is dat ook iets van het UWV en ik heb even niet de 
laatste monitor op mijn netvlies. Als ik dan hier een algemeen antwoord geef, doet dat 
misschien geen recht aan de goede vraagstelling die eronder ligt. Hetzelfde geldt eigenlijk 
voor de uitgestelde zorg. 

De voorzitter: Ik zie dat mevrouw Van Oversteeg daarmee akkoord gaat. Deze twee 
vragen worden dus schriftelijk beantwoord. 
Mevrouw Hamann heeft een vraag over het sociaal team.

Mevrouw Hamann: Ik heb gehoord dat de wijkverpleging niet meer aan het sociaal team 
deelneemt. Is dat zo en hoe komt dat?

De voorzitter: Wethouder Kraaijeveld.

Wethouder Kraaijeveld: Dank u wel, voorzitter. Het is mij niet bekend dat dat aan de 
orde zou zijn. Mijn laatste informatie is dat we er minimaal twee hebben, misschien niet 
officieel in het sociaal team, maar zeker wel duidelijk in verbinding staand met het team.

De voorzitter: Dank u wel. Verder zie ik geen vragen meer voor wethouder Kraaijeveld. 
Dank u wel, wethouder. Dan is het woord aan wethouder Van Doesburg.

Wethouder Van Doesburg: Dank u wel, voorzitter. Allereerst een paar korte algemene 
opmerkingen en daarna zoom ik in op 23 vragen die ik moet beantwoorden en die allemaal 
van de SP afkomstig zijn. Soms zijn ze wat van detailniveau en daarom ben ik 
genoodzaakt om ook voor te dragen uit andermans werk. Dat zeg ik niet voor niets. Vanuit 
de bedrijfsvoering en de dienstverlening verdient deze organisatie een heel groot 
compliment voor de manier waarop gewerkt is en wordt en hoe omgeschakeld is terwijl 
deze crisis in ongekende omvang op ons af kwam. Een mooi voorbeeld wil ik niet 
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onvermeld laten. Gistermiddag zaten in onze prachtige, duurzame en biodiverse, 
verbouwde achtertuin drie medewerkers van Gorinchem Beweegt eigenhandig vloeibare 
zeep die beschikbaar is gesteld door Corbion in de verstuivers te gieten. Daarmee zijn ze 
de hele middag bezig geweest, om die vervolgens weer aan sportverenigingen en scholen 
uit te delen. Dat wordt gewoon even opgepakt en het is echt grandioos om dat te zien. 
Onder tijdsdruk en noem maar op gaan dingen natuurlijk ook wel eens minder goed, of 
duren ze langer dan we zouden willen, maar over het algemeen wordt er heel goed 
geschakeld en gepresteerd. 
Het bovenstaande geldt ook voor de dienstverlening. Waar in eerste instantie door de 
crisis ook direct merkbaar was dat je met een minder grote organisatie in huis – en dat 
was ook gelukkig, gelet op die eis van anderhalve meter – aan de gang kon, is dat nu echt 
anders. Je ziet een toenemende druk op dienstverlening en KCC wordt heel veel gebeld 
met vragen, maar gelukkig kunnen we daarop inspelen en wordt dat in bijna alle gevallen 
naar tevredenheid opgepakt. 
De complimenten gelden ook voor het onderwijs, voor de manier waarop wordt 
samengewerkt over de gehele linie, met alle onderwijsvormen, ook de Internationale 
schakelklas om maar wat te noemen: hoe die heel nauw samenwerken met vakdocenten 
van het Omnia College. Dat is echt fantastisch om te zien, ook hoe de directe 
communicatie is vanuit een corona-app Onderwijs die spontaan is ontstaan en waarmee 
met name de burgemeester en wethouder Van der Geest vanuit de crisisorganisatie snel 
en gericht kunnen communiceren met dat onderwijs. 
De vragen gaan over arbeidsmigranten, huren en voor een klein deel ook over 
dienstverlening, al was dat eigenlijk niet zozeer een vraag als wel een tip. De SP maakte 
complimenten, waarvoor dank, voor het feit dat heel veel maatregelen voor ondernemers 
snel zijn opgepakt en ook snel helder zijn gecommuniceerd op de website, maar gaf 
daarnaast de tip van: let op, er zijn ook heel veel burgers met vragen en er zijn ook burger-
specifieke maatregelen, zorg ook dat die zichtbaar zijn, niet onder het kopje 
‘Ondernemingen’ op de website, maar voor burgers. Dat was een goede tip, dank 
daarvoor. Het is ook snel opgepakt en het is nu veranderd. 
Over arbeidsmigranten zijn vragen gesteld, ook in relatie tot de crisis. Gevraagd is hoe 
groot die groep is in Gorinchem. Op dit moment weten we dat er 450 ingeschreven staan, 
maar we weten ook meteen dat dat niet het echte cijfer is. Het echte cijfer weten we niet, 
omdat een deel onzichtbaar blijft. Het is heel lastig om mensen die niet zijn ingeschreven 
te achterhalen. Er zijn wel proactieve adrescontroles, ook adresfraudecontroles, maar dan 
nog blijft het een beetje giswerk. Daar doen we dan ook geen uitspraken over. 
Gevraagd is ook in welke sectoren de meeste arbeidsmigranten werken in onze regio. Dat 
zijn de maritieme sector, bouw, schildersbedrijven, productiebedrijven en landbouw. 
Daarmee vallen zij ook onder de vitale beroepen. 
Als het gaat over de zorg voor deze doelgroep en de manier waarop daarmee wordt 
gecommuniceerd: via huisvesters en bedrijven waarvan bekend is dat zij veel met 
arbeidsmigranten werken wordt daarmee direct gecommuniceerd. Ook wordt in de eigen 
taal aangeboden hoe zij toegang tot zorg kunnen hebben en hoe dingen mogelijk 
verzekerd zijn, of betaald kunnen worden. Er is dus veel aandacht en zorg voor. De grote 
bedrijven geven ook aan dat zij zelf extra maatregelen treffen en ook controleren hoe het 
bijvoorbeeld gesteld is met hygiëne en maatregelen in de woningen van hun 
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medewerkers. De wijze waarop zij toegang hebben tot medische hulp gaat ook via de 
bedrijven en verder kunnen zij ook via de gemeente terecht bij de GGD. Zoals gezegd, 
wordt voorlichting gegeven in de moedertaal, en dat gebeurt met name via de site van de 
Rijksoverheid, waarnaar wij dan ook doorverwijzen. 
Gevraagd is ook of er een beeld is van arbeidsmigranten die geen toegang zouden hebben 
tot medische hulp. Dat beeld is er niet en dat horen we ook niet terug van de bedrijven 
waarmee we contact hebben opgenomen.
De vraag die is gesteld over het vervoer van arbeidsmigranten hebben wij ook voorgelegd 
aan de VNG. De zelfbeperkingen die voor ons allemaal gelden, gelden natuurlijk ook voor 
dat vervoer. Dat betekent dus dat er beperkingen zijn voor de manier waarop je wel of 
niet in een auto of in een busje kunt gaan zitten. Het lijkt erop dat die voorschriften best 
goed nageleefd worden en dat er ook door de bedrijven zelf op gecontroleerd wordt. 
Is er een mogelijk terugkeerprobleem voor arbeidsmigranten naar bepaalde landen? Nee, 
dat is er niet, al is het niet makkelijk. Als je namelijk wilt terugkeren naar je eigen land, 
geldt wel een zelfquarantaineregeling die gevolgd moet worden. 
Gevraagd is of het college bij de landelijke overheid ondersteuningsmaatregelen zou 
willen bepleiten, specifiek voor deze groep. Nu blijkt dat nog niet, maar als dat aan de 
orde mocht komen, is die bereidheid er zeker. 
Dan het heropenen van de scholen: of wij bekend waren met signalen hoe het ging met 
kinderen in kwetsbare groepen en of er goed contact gehouden kon worden, niet alleen 
met scholen, maar ook met gastouders, BO’s en alle andere opvangvormen met kinderen, 
en de vraag was eigenlijk ook of het niet heel handig zou zijn om op gemeentelijk niveau 
met één plan te werken, om ervoor te zorgen dat het contact en de zorg voor de leerlingen 
zo goed mogelijk ook in deze tijd gegarandeerd is. Dat is natuurlijk vooral aan de 
onderwijsinstellingen zelf, en daarbij proberen wij te helpen en te adviseren. Zij hebben 
ervoor gekozen, omdat heel veel vraagstukken onderwijs-specifiek zijn – basisonderwijs, 
voortgezet onderwijs, speciaal onderwijs, de Internationale schakelklas, enz. – , om toch 
gewoon met de plannen van de onderwijsinstellingen zelf te werken en dus niet met een 
algemeen plan. 
Onder het kopje ‘Schrap de huurverhoging’ heeft de SP de nodige zorgen uitgesproken 
over de positie van huurders, heel begrijpelijk, want in deze tijd komen groepen af en 
toen in de problemen als de huur niet meer betaald kan worden. Wat sowieso afgesproken 
is, is dat er geen huisuitzettingen vanwege financiële problemen zullen plaatsvinden. 
Inmiddels is dat ook een landelijke regeling, maar door POORT6 is dat standpunt per 
direct ingenomen en ook waargemaakt. Uitzettingen vanwege criminaliteit of zo zijn 
daarop overigens een uitzondering. 
Gevraagd is of het ook mogelijk is huurverlof in te stellen. Huurverlof is een ingewikkelde 
regeling en wij hebben er nu nog onvoldoende beeld van hoe dat precies werkt; ook 
landelijk is er nog onvoldoende beeld van. Wij ondersteunen de oplossing die POORT6 
hierin heeft gekozen door per situatie maatwerk aan te bieden. Een en ander is ook 
afgestemd met de huurdersvereniging HP6. Hierin heeft POORT6 proactief geacteerd. Zij 
heeft ook al haar huurders opgeroepen om zich zo snel mogelijk bij haar te melden als er 
problemen zijn, waarna direct zal worden nagegaan welke oplossingen mogelijk zijn: 
uitstel, kwijtschelding, ga zo maar door. Wij zijn nu nog niet bereid bij het Rijk te gaan 
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pleiten voor het treffen van een landelijk huurverlof, omdat zo’n regeling nog met veel te 
veel onduidelijkheden is omgeven.
Gevraagd is of het niet ongepast wordt gevonden dat POORT6 kiest voor een 
huurverhoging in deze tijd. Wij vinden eigenlijk van niet, juist omdat POORT6 kiest voor 
maatwerk. Je moet dus heel goed kijken waar wel hulp of een aanpassing nodig is, en 
waar niet, want we weten ook – al is die groep niet groot – dat er zeker ook groepen zijn 
die het op dit moment helemaal niet financieel moeilijker hebben. Sterker nog, er zijn 
zelfs groepen waarmee het financieel een stuk beter gaat. Zomaar een huurverhoging voor 
POORT6 tegenhouden werkt jaren en jaren door in exploitatiebegrotingen, en dat is 
gewoon financieel niet verantwoord. Wat wel verantwoord is, is op casusniveau, op 
individueel niveau, heel goed naar schrijnende gevallen te kijken, en dat doet POORT6 
actief. Als gemeente houden wij de vinger aan de pols, dit ook als reactie op de vraag of 
wij bereid zijn hierover het gesprek met POORT6 aan te gaan. Die bereidheid hebben wij 
zeker. Wij zitten regelmatig, en nu nog veel vaker dan gewoonlijk, met POORT6 aan tafel 
om te kijken hoe we hiermee het beste om kunnen gaan.
Volgens mij heb ik hiermee alle vragen beantwoord, maar het kan zijn dat ik iets vergeten 
ben, en dan hoor ik het graag. 
Dank  wel.

De voorzitter: Dank u wel. Ik zie in de chat niemand die een vraag aan u wil stellen. Uw 
antwoord was dus volledig, of het heeft met het tijdstip te maken, dat zou ook nog kunnen! 
Het woord is aan wethouder Van Zanten.

Wethouder Van Zanten: Dank je wel, voorzitter. Ik mag wel zeggen dat ik de enige 
gelukkige ben die geen reeks vragen aan de broek heeft gekregen. Desalniettemin is mij 
gevraagd toch iets te zeggen over de financiële kant van de coronacrisis. 
De coronacrisis heeft een grote impact, in de hele wereld, in ons land en dus ook in onze 
stad. We staan daar niet alleen in. Al vanaf het begin van de corona-uitbraak zijn Rijk en 
medeoverheden als één overheid opgetreden om niet alleen het coronavirus te bestrijden, 
maar ook de financiële, economische en sociale gevolgen van de coronacrisis. Wij hebben 
in onze stad een heel aantal maatregelen genomen van financiële aard, ik heb hier een 
heel lijstje opgeschreven, maar ik denk dat het wat te ver voert om dat te gaan voorlezen, 
want de meeste maatregelen zijn al gecommuniceerd in de coronabrieven. Voor de 
financiële fijnproevers is het misschien wel goed te melden dat wij al in het begin van de 
crisis samen met de accountant een risicoanalyse hebben gemaakt, in feite een 
inventarisatie van relevante onderwerpen waarop we financiële risico’s lopen, en daarmee 
houden we ook dagelijks de vinger aan de pols. Maar, en dat zal geen verbazing wekken, 
een compleet inzicht in en overzicht van de financiële gevolgen van de crisis is er 
uiteraard niet – nóg niet, in ieder geval. Dat is niet zo vreemd, want niemand heeft dat. 
Er zijn in financiële zin nog veel te veel onzekerheden en onbekendheden en daarbij komt 
ook nog dat de economische crisis die in het verschiet ligt mee zal brengen dat we zeker 
op het punt van de structurele effecten nog het nodige te verwachten hebben. 
Heel verheugend is het u te kunnen melden – een aantal van u heeft dat overigens 
vanmiddag al gezien en mij daar allemaal mailtjes over gestuurd, en ook burgers uit de 
stad hebben dat gedaan – dat vandaag, 28 mei, de minister van BZK, Ollongren, een 
uitgebreide brief aan de Kamer heeft gezonden, tien pagina’s lang maar liefst, waarin zij 
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invulling geeft aan een compensatiepakket voor de medeoverheden. Dat is namelijk ook 
een onzekerheid: worden de gemeenten voldoende gecompenseerd voor de extra uitgaven 
die ze doen en de extra financiële risico’s die ze lopen? Uiteraard moeten wij die brief 
nog bestuderen, om te weten te komen wat het precies betekent voor onze stad, maar ik 
maak van de gelegenheid graag een klein beetje misbruik door de aandacht te vestigen op 
de in mijn ogen belangrijke I&O/B&A-sessie a.s. dinsdag, onderdeel van een pakket van 
sessies in de opmaat naar perspectiefnota en begroting, waarin uitgebreid zal worden 
ingegaan op de financiële gevolgen van de crisis voor de stad, de zekerheden en 
onzekerheden daarin, et cetera. Zo hopen we a.s. dinsdag samen met de raad belangrijke 
aanzetten te kunnen geven om tot een vorm van PPN te komen. Een prachtige opgave in 
het verschiet, zou ik zeggen, en nogmaals: ik vraag er warm aandacht voor, niet alleen 
van de financieel specialisten van de fracties, maar het liefst eigenlijk van de hele raad. 
Het gaat echt ergens over. 
Voorzitter. Ik denk dat ik het hierbij laat, al heb ik de neiging om na een hele avond stilte 
ook heel veel woorden te wijden aan mijn portefeuille. De portefeuille cultuur hoort er 
vanzelfsprekend ook bij. Ook daar hebben we uiteraard de vinger aan de pols en wellicht 
zullen we volgende week een aantal verrassende zaken voor u naar voren brengen. 
Dank u wel.

De voorzitter: Bedankt voor de cliffhanger! Ik hoor dat de heer Koçak een vraag heeft 
aan de heer Van Zanten. 

De heer Koçak: Zullen we, gezien de onzekerheden, mogelijk ook uit vanuit landelijke 
compensaties, op de lange termijn weer AHAD meemaken? 

De voorzitter: Wethouder Van Zanten.

Wethouder Van Zanten: Dat hoop ik eerlijk gezegd niet. Het streven van het Rijk is er 
zeker op gericht om te voorkomen dat we met z’n allen in enorme bezuinigingsoperaties 
terechtkomen. Risico’s lopen we uiteraard wel, want zoals ik al zei, bestaat er, zeker voor 
het structurele beeld, laat ik zeggen: de ontwikkeling van het accres, nog best een stuk 
onduidelijkheid. We hopen daar dinsdag iets meer over te kunnen zeggen na analyse van 
de brief van de minister en wellicht is er dan ook zicht op de meicirculaire en de inhoud 
daarvan. Maar ik ga ervan uit, en ik zal er ook alles aan doen, voor zover het in ons 
vermogen ligt, om te voorkomen dat we in dat soort operaties terechtkomen. 

De voorzitter: Dank u wel. Dan heeft mevrouw Hamann nog een vraag aan wethouder 
Van Zanten, en daarna de heer Tekir.

Mevrouw Hamann: Ja, dank je wel. De brief van minister Ollongren is natuurlijk heel 
interessant voor dinsdag. Kunnen wij daar al wat informatie uit krijgen vóór 
dinsdagavond, zodat we dat mee kunnen nemen?

De voorzitter: Wethouder Van Zanten.

Wethouder Van Zanten: De brief is beschikbaar in PDF en die zouden we rond kunnen 
sturen. Ik heb daar geen enkel probleem mee. 
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De voorzitter: De heer Tekir.

De heer Tekir: In de beginfase van deze crisis is een risicoanalyse gemaakt. Zou het 
mogelijk zijn om die risicoanalyse door te sturen naar de raad, omdat daarin juist de 
onzekerheden en eventueel de financiële vertaling daarvan zijn opgenomen? 
De brief van minister Ollongren is heel vers van de pers en daarover zal, denk ik, nog niet 
heel veel bekend zijn. Wat al wel een tijdje ligt op het gebied van cultuur is een aanvullend 
steunpakket van 300 miljoen euro en daar zouden ook aanvragen voor zijn vanuit 
verschillende gemeenten. Ik vraag me af of ook voor instellingen in Gorinchem steun is 
geclaimd uit dat aanvullende pakket voor cultuur. 

De voorzitter: Wethouder Van Zanten.

Wethouder Van Zanten: De risico-inventarisatie waarover de heer Tekir sprak bestaat 
uit een lijstje met terreinen, maar alles wat daaronder ligt weet ik niet. Dat zijn stukken 
die bij Financiën en bij Concerncontrol worden bijgehouden. Het lijstje toesturen is op 
zich geen probleem, maar we nemen het ook mee in de sessie van a.s. dinsdag en ik denk 
dat het beter is om er dan een bespreking aan te wijden, want zonder de onderleggers, die 
er wellicht zijn, heb je volgens mij niet zoveel aan dat lijstje. 
Over de manier waarop de steunmaatregel voor cultuur ad 300 miljoen euro uitgevoerd 
gaat worden en hoe dat uitpakt voor de verschillende instellingen in de steden, in het land, 
bestaat nog steeds redelijk veel onduidelijkheid. Ten aanzien van één van de instellingen 
in Gorinchem hebben we wel een brief gestuurd aan de minister, om in ieder geval de 
thematiek alvast onder de aandacht te brengen en wij zullen zeker, waar dat nodig en 
mogelijk is, een beroep doen op die regeling en onze instellingen daarbij helpen. 

De heer Tekir: U had het zojuist over één van de instellingen. Kunt u ook aangeven 
welke instelling dat is?

Wethouder Van Zanten: Dat is Studio Peeriscoop. 

De voorzitter: Een duidelijk antwoord. Dank u wel. Volgens mij zijn er dan geen vragen 
meer voor wethouder Van Zanten. Maar de heren Van Mourik en de heer Koçak hebben 
zich nog gemeld. Het woord is eerst aan de heer Koçak. 

De heer Koçak: Dank je wel, voorzitter. Ik heb twee vragen aan onze burgemeester. Ze 
had het eerder over testtenten. De voorzitter van onze veiligheidsregio heeft besloten in 
ieder geval in Dordrecht een testtent in te richten. Prima. Een tweede zou misschien in 
het gebied Hoeksche Waard komen. Ik ben er eigenlijk wel benieuwd naar waarom niet 
ook gekozen is voor onze stad, omdat we een centrumfunctie hebben en ook beschikken 
over de Dienst Gezondheid & Jeugd. Is het overigens nog steeds mogelijk om dat wel te 
doen? Hoe meer tenten, hoe meer overzicht en controle, lijkt me. 
Een tweede vraag wil ik stellen over de versoepelingen, zowel landelijk als lokaal. Ik 
constateer dat bijna iedereen gaat versoepelen, van ondernemers tot scholen, culturele 
organisaties en vul maar in. Ik mis wel de raadzaal en het fysieke contact daar. Mijn vraag 
is: wanneer kunnen wij weer terecht in onze raadzaal?
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De voorzitter: Dank u wel. Twee vragen aan de burgemeester. Het woord is aan 
mevrouw Melissant.

De burgemeester: Met betrekking tot de testlocaties heb ik zojuist aangegeven dat er op 
dit moment drie teststraten zijn in Dordrecht. Eerst was de capaciteit beperkt, maar vanaf 
1 juni kan iedereen die zich wil laten testen bellen naar een landelijk telefoonnummer, 
waarna hij of zij wordt ingepland in de regio waarin hij of zij woont. Verder heb ik gezegd 
dat ik vanmiddag had gehoord dat óf in de Hoeksche Waard óf in Alblasserwaard nog 
gezocht wordt naar een extra locatie, en daaraan heb ik toegevoegd dat het waarschijnlijk 
niét de Hoeksche Waard zal worden, omdat ook gekeken wordt naar de landelijke 
spreiding. Op Goeree-Overflakkee komt sowieso een testlocatie, of misschien is die er al 
wel, en daar kan men vanuit de Hoeksche Waard vrij gemakkelijk naartoe, terwijl men 
natuurlijk ook naar Dordrecht kan gaan. Er zal dus een testlocatie gezocht worden in 
Alblasserwaard en wat er dan gebeurt, is dat de regio bij gemeenten, in dit geval dus 
Molenlanden en Gorinchem, uitvraagt of daar geschikte locaties voorhanden zijn. Men 
legt daar een programma van eisen naast en dan maakt men op regionaal niveau een 
selectie. Wij zullen daar zeker ook een aantal plekken voor aanleveren. Het is gewoon 
een zakelijk proces, dat verder zijn beloop zal moeten krijgen. Maar er komt in ieder geval 
een locatie in de Alblasserwaard. 
Met betrekking tot de versoepelingen is de vraag gesteld wanneer wij weer hier in de 
raadzaal zouden kunnen vergaderen. Dat lijkt me bij uitstek een onderwerp om te 
bespreken met de agendacommissie, of de fractievoorzitters. Er zijn verschillende 
constructies denkbaar en ik zal de griffier vragen te bezien op welke manier we dat gaan 
bespreken.

De voorzitter: Dank u wel. Dan is het woord aan de heer Van Mourik.

De heer Van Mourik: Dank u wel, voorzitter. Ik denk dat ik bij de burgemeester wel 
goed zit. De vraag gaat namelijk over het volgende. In recreatiegebieden, rondom de 
duinen en het strand, hebben we het al gezien en als mensen straks op een gegeven 
moment naar Buiten de Waterpoort kunnen, zullen we het daar ook meemaken: op een 
bepaald moment wil men naar het toilet, maar er zijn geen toiletten. Je kunt natuurlijk 
zeggen “een uurtje naar buiten en dan ga je maar weer naar binnen”, maar om te 
voorkomen dat iedereen straks allerlei braamstruiken en bosjes op gaat zoeken, vroeg ik 
mij af of er een regeling is. De sportschool die er zit, bij het restaurant, is sowieso gesloten 
en hoe zit het in andere gebieden in Gorinchem, zoals rondom het park? Zijn daar 
mogelijkheden, of is daar al over gedacht?

De voorzitter: Dank u wel. U krijgt antwoord van wethouder Van der Geest.

Wethouder Van der Geest: Ja, dank u wel, voorzitter. Met dit onderwerp zijn we als 
gemeente al wat langer bezig, omdat de raad hierover al diverse moties heeft ingediend, 
met titels als ‘Hoge nood’, enz. Het is een vraagstuk dat nu extra komt oppoppen, omdat 
je je sanitair natuurlijk elke keer moet schoon houden. Ik snap ook wel dat 
horecaondernemers niet staan te trappelen om elke keer hun toilet schoon te maken nadat 
er een bezoeker van buiten is geweest. Dit is iets waar we nog niet uit zijn. We zijn er wel 
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mee bezig, een pasklare oplossing hebben we nog niet, maar het valt nu wel binnen onze 
scoop. 

De voorzitter: Dank u wel. Tot slot heeft de heer Van Houwelingen gevraagd om nog 
kort te mogen reageren op een aantal punten, en dat mag, kort.

De heer Van Houwelingen: Dank u wel. Het college zeg ik allereerst dank voor de 
duidelijke en uitgebreide beantwoording van de vragen. Ik had snel meegeschreven om 
direct te kunnen reageren, daarom kon ik nu even terug, en ik ga ook heel veel 
terugzoeken in het verslag. Ik neem aan dat het ook schriftelijk beantwoord wordt.
Iets waarop ik even wil terugkomen, is het volgende. We zien in de stad wat signalen en 
borden [….] voor voorlichting en informatie, zoals de kalktekeningen op de grond, en wij 
denken dat dat een voorlichtende werking heeft. Wij denken ook dat de route 
eenrichtingverkeer op de [….] ook daaronder hoort. Dat is praktischer et cetera. Het is 
juist om te voorkomen dat men in de berm moet gaan stappen om elkaar te ontwijken 
[…]. 
Daarnaast hebben we ook wat gelezen over cirkels of […] Buiten de Waterpoort. Dat 
vinden we dan een beetje overdreven, omdat we verwachten dat mensen zelf wel 
verantwoordelijk zijn om dat te kunnen doen. En dan zien wij ook meer in handhaving. 
We hebben ook wat signalen opgevangen dat dat ook vaak te wensen heeft overgelaten. 
De burgemeester is daar, wat ik weet, ook persoonlijk over benaderd […]. Maar goed, ik 
heb gehoord dat daarop meer ingezet gaat worden. Mijn verzoek is vooral: aandacht voor 
handhaving. 
Op de huurverhoging wil ik ook nog even terugkomen. Het is goed dat POORT6 al 
maatwerk levert. Wij hebben dat ook mogen vernemen en dat waarderen we ook zeer. 
We zijn van mening dat die coulance ook […] zal zijn bij een permanente huurverlaging, 
want de crisis heeft zeker een grote impact. Enkele corporaties in het land hebben al 
aangegeven een huurverhoging uit te stellen en wij voelen ons ook gesteund in het 
verzoek dat op 21 april werd aangenomen door de Eerste Kamer voor een tijdelijke 
huurstop voor zowel de sociale sector als de vrije sector. Dat minister Ollongren de motie 
naast zich neer heeft gelegd vinden wij betreurenswaardig. Ze trekt daarmee niet alleen 
een lange neus naar de democratie, maar laat daarmee ook de huurders behoorlijk in de 
kou staan. Wij spreken hierbij de hoop uit dat POORT6 als verhuurder, maar ook de 
particuliere verhuurders in Gorinchem alsnog besluiten dit jaar af te zien van een 
huurverhoging en daarnaast de coulance opbrengen voor maatwerk. 
Dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel. Wethouder Van Zanten heeft mij gemeld dat hij een kleine 
omissie wil rechtzetten die hij gemaakt heeft in de beantwoording aan de heer Tekir. 

Wethouder Van Zanten: Ja, dank je wel, voorzitter. Ik zei, dacht ik, in de beantwoording 
van de vraag van de heer Tekir over de 300 miljoen-regeling op cultuur, dat wij een brief 
hebben gestuurd namens Peeriscoop richting de minister. Dat heb ik fout gezegd. We 
hebben een ondersteunende brief gestuurd naar het Fonds voor de podiumkunsten. En 
voor wat de 300 miljoen-regeling betreft houden wij uiteraard de vinger zeer aan de pols 
en zullen we daar waar dat mogelijk is ook een beroep doen op die regeling namens de 
instellingen in Gorinchem.
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De voorzitter: Dank u voor deze correctie. Nog even voor de duidelijkheid in de richting 
van de heer Van Houwelingen: u zei net dat u waarschijnlijk ook nog schriftelijke 
beantwoording krijgt, maar dat is niet het geval. U heeft nu een mondelinge 
beantwoording gehad en het verslag van deze bijeenkomst vormt de schriftelijke 
beantwoording op alle vragen die de SP hierover heeft gesteld. Volgens mij is dat ook zo 
met u afgesproken.
Daarmee komen we aan het eind van deze briefing over de coronacrisis. Welterusten voor 
straks en bedankt voor uw aandacht, als u het tot nu toe heeft volgehouden.
De vergadering is gesloten (23.44 uur).


